
Image not found or type unknown

 

Atrocities in Mauthausen. The Austrian defendants in the Dachau Trials. With a foreword by Bertrand Perz. Christian Rabl

 
in German:
Gewaltverbrechen im Mauthausen. Die österreichischen Angeklagten in den Dachauer Prozessen. Mit einem Vorwort von Bertrand Perz.
Christian Rabl

Project

 

Description

In the initial post-war years, more than 300 former SS members, civilians and prisoner functionaries had to answer to US military courts for
mostly serious crimes committed in the Mauthausen concentration camp, in Gusen or in one of more than 40 sub-camps. With the exception of
August Eigruber, the former Gauleiter of the Upper Danube region, the accused included 38 men of Austrian origin, whose biographies, based on
extensive source material, will be brought into focus for the first time in this study. For example, the study examines how SS men and civilians
ended up in concentration camp service, the functions in which the defendants were active in the Mauthausen complex, and the violent crimes
committed against concentration camp prisoners in the course of their work.

in German:
In den ersten Nachkriegsjahren mussten sich mehr als 300 ehemalige SS-Angehörige, Zivilisten und Funktionshäftlinge vor US-Militärgerichten
wegen meist schwerer Verbrechen verantworten, die im KZ Mauthausen, in Gusen oder in einem der mehr als 40 Außenlagern begangen wurden.
Unter den Angeklagten fanden sich, mit Ausnahme des ehemaligen Gauleiters von Oberdonau, August Eigruber, von österreichischen Medien
kaum beachtet, auch 38 Männer österreichischer Herkunft, deren auf umfangreichem Quellenmaterial basierende Biographien im Rahmen der
vorliegenden Studie erstmals in den Fokus gerückt werden. Beleuchtet wird etwa, wie SS-Männer und Zivilisten in den KZ-Dienst gelangten, in
welchen Funktionen die Angeklagten im Mauthausen Komplex tätig waren, und welche Gewaltverbrechen gegen KZ-Häftlinge sie im Zuge ihrer
Tätigkeit begangen haben.
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